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Folketingets Finansudvalg
Christiansborg

Finansministeren

22. juni 2010

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 195 af 25. maj 2010 (Alm. 
del - § 7).

Spørgsmål:
Vil ministeren oplyse om udviklingen i det samlede antal af lukkedage fra 2007 
til 2009?

Svar:
Socialministeren har oplyst følgende:

”Ministeriet kan oplyse, at ministeriet ikke er bekendt med landsdækkende opgø-
relser over det gennemsnitlige antal lukkedage i daginstitutioner over årene 2007 
til 2009.

Kommunerne indberetter det budgetterede gennemsnitlige antal åbningsdage for 
hver dagtilbudstype i kommunen for det kommende års budget. Indberetningerne 
indeholder åbningsdage over hele året, både på hverdage og på søgne- og hellig-
dage. 

I forbindelse med indberetningerne for budget 2008 og 2009 har kommunerne 
oplyst, i hvilket omfang kommunen har institutioner, der har åbent på søgne- og 
helligdage, grundlovsdag og den 24. december. Med disse oplysninger kan det 
beregnes, hvor mange åbningsdage der er på hverdage, ekskl. grundlovsdag og 
den 24. december, ud af de 251 mulige i 2008 og 2009. 

På denne baggrund kan udviklingen i lukkedage i vuggestuer skønnes til et fald på 
0,91 dage, i børnehaver til en stigning på 0,41 dage og i aldersintegrerede instituti-
oner til et fald på 0,12 dage, jf. oversigten nedenfor.
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Lukkedage på hverdage, ekskl. grundlovsdag og den 24. december

Vuggestue Børnehave
Aldersintegreret 

institution
2008 7,24 6,71 7,16
2009 6,33 7,12 7,04
Udvikling 
2008-2009 -0,91 0,41 -0,12
Anm.: Vejle kommune har ikke indberettet data i 2008.  

Kilder: Kommunernes indberetninger vedr. forudsætningerne for budget 2008 og 2009 til Indenrigs- og 

Socialministeriet. Børnepasning mv., oktober 2008 og oktober 2009, Danmarks Statistik. Egne 
beregninger. 

Kommunerne har ikke for tidligere år indberettet de tilsvarende detaljerede oplys-
ninger. Det er derfor ikke muligt at foretage beregningen for tidligere år.”

Med venlig hilsen

Claus Hjort Frederiksen


